

# 王薇薇

人物传记  
**CHINESE  
BIOGRAPHIES**

**PINYIN  
ANNOTATED EDITION**

**VERA WANG**



Grace Wu

**2ND EDITION**

Access audio and extra resources online at  
[cheng-tsui.com/chinesebiographies](http://cheng-tsui.com/chinesebiographies)

## ABOUT THE COMPANION WEBSITE

A rich array of resources have been developed to enhance the Chinese Biographies series. Audio files, vocabulary lists, comprehension checks, grammar notes, sentence pattern exercises, and translations for each chapter can be found at [www.cheng-tsui.com/chinesebiographies](http://www.cheng-tsui.com/chinesebiographies).

For the purposes of this preview, we have included copies of the vocabulary list, comprehension checks, grammar notes, and sentence pattern exercises for the 1st chapter of Vera Wang.



王薇薇：婚纱女王  
第一章：成长的故事

**Vocabulary 单词**

	简体	繁體	拼音	英文翻译
1.	千金	千金	qiānjīn	daughter (honorific)
2.	庄园	莊園	zhuāngyuán	manor; villa and park
3.	设计	設計	shèjì	to design
4.	婚纱	婚紗	hūnshā	wedding dress
5.	红地毯	紅地毯	hóngdìtǎn	red carpet
6.	投资 银行家	投資 銀行家	tōuzī yínhángjiā	investment banker
7.	祝福	祝福	zhùfú	to wish happiness to
8.	不禁	不禁	bùjīn	can't help
9.	巧夺天工	巧奪天工	qiǎoduótiāngōng	craftsmanship
10.	赞赏	讚賞	zànsǎng	to admire, praise
11.	时尚界	時尚界	shíshàngjiè	fashion industry
12.	独具一格	獨具一格	dújūyīgé	special
13.	高雅	高雅	gāoyǎ	elegant
14.	证明	證明	zhèngmíng	to prove
15.	认同	認同	rèntóng	approval
16.	代表	代表	dàibiǎo	to represent
17.	举足轻重	舉足輕重	jǔzúqīngzhòng	to play a decisive role
18.	地位	地位	dìwèi	position, status



19.	熏陶	燻陶	xūntāo	influence
20.	富裕	富裕	fùyù	wealthy
21.	毕业	畢業	bìyè	to graduate
22.	学府	學府	xuéfǔ	educational institution
23.	赔款	賠款	péikuǎn	reparations
24.	顶尖	頂尖	dǐngjiān	top
25.	前身	前身	qiánshēn	predecessor
26.	建立	建立	jiànlì	to establish
27.	演变而来	演變而來	yǎnbiànerláí	to evolve into
28.	校址	校址	xiàozhǐ	school location
29.	佼佼者	佼佼者	jiāojiāozhě	well-known figure
30.	创办	創辦	chuàngbàn	to establish
31.	教育	教育	jiàoyù	education
32.	模式	模式	móshì	method
33.	理念	理念	lǐniàn	ideal
34.	基准	基準	jīzhǔn	criteria, standard
35.	保守	保守	bǎoshǒu	conservative
36.	社会风气	社會風氣	shèhuìfēngqì	society atmosphere
37.	前卫	前衛	qiánwèi	avant-guard
38.	创新	創新	chuàngxīn	innovation
39.	授予	授予	shòuyǔ	to award
40.	留学	留學	liúxué	to study abroad
41.	录取	錄取	lùqǔ	to enroll, admit to



42.	高超	高超	gāochāo	excellent
43.	学术造诣	學術造詣	xuéshùzàoyì	academic credentials
44.	产品	產品	chánpǐn	merchandise, products
45..	业务	業務	yèwù	business
46.	蓬勃发展	蓬勃發展	péngbófāzhǎn	vigorously develop
47.	活跃	活躍	huóyuè	active
48.	从事	從事	cóngshì	to engage in
49.	出口	出口	chūkǒu	export
50.	担任	擔任	dānrèn	to serve as
51.	翻译	翻譯	fānyì	translator
52.	热爱	熱愛	rè'ài	to love
53.	立志	立志	lìzhì	to be determined
54.	伟大	偉大	wěidà	great
55.	奥运会	奧運會	àoyùnhuì	The Olympics
56.	入选	入選	rùxuǎn	to be chosen
57.	失望	失望	shīwàng	to be disappointed
58.	移居	移居	yíjū	to move, migrate
59.	观看	觀看	guān kàn	to watch
60.	发表会	發表會	fābiǎohuì	press conference, announcement
61.	沉浸	沉浸	chénjìn	to immerse
62.	影响	影響	yíngxiǎng	influence
63.	培养	培養	péiyǎng	to foster, develop, cultivate
64.	浓厚	濃厚	nóng hòu	strong, thick



65.	兴趣	興趣	xìngqù	interest
-----	----	----	--------	----------

SAMPLE  
© Cheng & Tsui



王薇薇：婚纱女王  
第一章：成长的故事

Reading Comprehension 阅读理解

True or False 对与错

1. —— 王薇薇出生于法国巴黎。  
Wáng Wēiwēi chūshēng yú Fǎguó Bālí.
2. —— 王薇薇从小就喜欢溜冰，她是一个喜欢运动的女孩子。  
Wáng Wēiwēi cóngxiǎo jù xǐhuan liūbīng, tā shì yī gè xǐhuan yùndòng de nǚ hái zi.
3. —— 因为王薇薇的父亲王澄清是中华民国政府的陆军中将，所以他被派来美国读军事学校。  
Yīnwèi Wáng Wēiwēi de fùqīn Wáng Chéngqīng shì Zhōnghuá Mínguó zhèngfǔ de lùjūn zhōngjiāng, suǒyǐ tā bèi pài lái Měiguó dú jūnshì xuéxiào.
4. —— 克林顿总统的女儿切尔西结婚时穿的婚纱就是王薇薇设计的。  
Kèlín dùn zǒngtǒng de nǚ'ér Qiè'ěrxī jiéhūn shí chuān de hūnshā jiùshì Wáng Wēiwēi shèjì de.
5. —— 燕京大学就是北京大学，是美国人创办的大学。  
Yàn jīng Dà xué jiùshì Běi jīng Dà xué, shì Měi guó rén chuàng bàn de dà xué.

## 第一章 成长的故事

### 1. 对……大加赞赏/批评: to be unsparing of praise/criticism toward

大家在为前总统千金祝福的时候，也不禁为这位华裔婚纱设计师巧夺天工的设计大加赞赏。  
As people congratulated the former president's daughter, they also praised the Chinese-American wedding dress designer's wonderful workmanship and design.

#### Examples:

1. 教授对这个学生富有创造力的毕业设计大加赞赏。  
The professor profusely praised the student's creative design for his graduation project.
2. 媒体对这种为了赚钱而忽视子女教育的父母大加批评。  
The media profusely criticized parents who neglect their children's education because they are busy making money.

### 2. 闻名世界: to be world-famous ...

王薇薇的名字早就伴随她“婚纱女王”的称号及其在时尚界独具一格的高雅设计闻名世界。  
Vera Wang, has already become world-famous as the queen of wedding dress design, and is well-known in the fashion industry for her unique, elegant designs.

#### Examples:

1. 成龙 (Jackie Chan) 因为他所拍的一系列既惊险又幽默的功夫电影闻名世界。  
Jackie Chan is world-famous for acting in a series of thrilling and funny kung fu movies.
2. 梵高 (Van Gogh) 生前也许从来没想过他有朝一日会因为《向日葵》等画作闻名世界。



Vera Wang  
王薇薇：婚纱女王

---

Van Gogh probably never thought that he would someday be famous for painting “Sunflowers” and other works.

3. 作为……: as...

比尔与希拉里·克林顿夫妇(Bill and Hilary Clinton)选择王薇薇的设计作为女儿切尔西出嫁时的婚纱。

Bill and Hilary Clinton chose Vera Wang’s design for their daughter Chelsea’s wedding dress.

Examples:

1. 在中国历史上，曾经有好几个朝代选择北京作为首都。  
Throughout Chinese history, several dynasties have chosen Beijing as their capital city.
2. 这是奥巴马（Obama）第一次作为美国总统访问另一个国。  
This is Obama’s first visit to another country as the President of the United States.

4. 曾经 + v. : once

不曾 + v. : have/has/had/would have never

谁也不曾想到的是，这个曾经梦想代表美国国家队参加花样滑冰世界大奖赛的女孩，长大之后会在时尚界有着如此举足轻重的地位。

One would have never thought that Vera Wang, who once dreamed of representing the U.S. in the figure skating world championships, would later have such a pivotal role in the fashion industry.

Examples:

1. 姚明曾经多次代表中国国家队参加世界级的比赛。  
Yao Ming has played on China’s national team many times in the world championships.

Vera Wang  
王薇薇：婚纱女王

---

2. 虽然这个小伙子一次又一次地找机会接近这个女孩儿，可惜她却始终不曾注意到他。

It's a pity that even though this boy tried time and time again to get close to this girl, she never noticed him.

5. 如此 + adj. : so...

谁也不曾想到的是，这个曾经梦想代表美国国家队参加花样滑冰世界大奖赛的女孩，长大之后会在时尚界有着如此举足轻重的地位。

One would have never thought that Vera Wang, who once dreamed of representing the U.S. in the figure skating world championships, would later have such a pivotal role in the fashion industry.

Examples:

1. 人们惊喜地发现这个小镇仅仅用了二十年的时间就发展成了一个如此现代化的城市。

People were surprised to find that this town developed into such a modern city in just 20 years.

2. 这次演出如此精彩，以至于观众们在演出结束后还久久不想离去。

The show was so amazing that the audience didn't want to leave until long after it had ended.

6. v. 于 + place: v. at/from a place

v. 于 + time: v. at a time

王薇薇的父亲王澄清毕业于北京著名的学府——燕京大学。

Vera Wang's father, Wang Chengqing, graduated from a famous institution in Beijing, Yenching University.

Examples:

1. 这是一个发生于中国西北农村的真实故事。

This is a true story that happened in a village in the countryside of Northwestern China.

2. 世界上第一台电脑诞生于 20 世纪 40 年代。  
The world's first computer was built in the 1940s.

7. 用……v. : do sth. using...

建立于 1919 年的这所高等教会学校，是由美国用中国的赔款在北京办的三所学校演变而来的。

Built in 1919, this theological seminary was evolved out of three Christian colleges that the US set up using reparations paid by China.

Examples:

1. 他用一种独特的方式向周围的人证明了他的能力。  
He used a special method to prove his abilities to the people around him.
2. 他是用自己的努力而非父母的帮助取得成功的。  
He achieved success through his own hard work, and not with his parents' help.

© Cheng & Tsui

8. 所 + v. 的 n. : that...; which...

燕京大学的校址位于现在中国北京海淀区的燕园，也就是现在北京大学所在的地方。

Yenching University's former campus is located in Yanyuan, Haidian District, Beijing.

Examples:

1. 父母所做的一切事都是为了让孩子过上幸福的生活。  
Everything that parents do is for their children's happiness.
2. 电视上所播放的广告会对消费者产生潜移默化的影响。  
Television commercials have a subtle effect on consumers.

9. 以……为……: take...as...

因为是美国人创办的学校，所以他的教育模式与方针都是以当时美国的教育理念为基准。

Since the university was founded by Americans, the type of education he received was therefore rooted in American educational philosophies.

Examples:

1. 上课的时候老师经常以今天的热点新闻为讨论话题。  
During class, the teacher often uses the day's most popular news items as discussion topics.
2. 他从中学起就以成为一名外科医生为自己的奋斗目标。  
Since middle school, he has strived to become a surgeon.

10. 以……来说, in terms of...

以当时中国保守的社会风气来说，燕京大学的教育模式可以说是相当前卫与创新。

In contrast to the conservative social dynamic of China at the time, Yenching University's educational methods were considered to be avant-garde and innovative.

Vera Wang  
王薇薇：婚纱女王

---

Examples:

1. 以一个五岁的小孩子来说，能背诵这么多首古诗是很了不起的。  
For a five-year-old child, being able to recite so many ancient poems from memory is incredible.
2. 以价格来说，这个牌子的电脑并不太适合普通学生购买。  
In terms of pricing, this brand's computer does not really fit the average student's budget.

11. ……被 v. 为……: be v-ed as...

王薇薇的母亲吴赤芳出生于中国的官宦家庭，她的父亲曾被授予为中华民国北京政府的陆军中将。

Vera Wang's mother, Florence Wang, was born in China to a family of government officials; her father was once appointed as Lieutenant General in the Republican army and was stationed in Beijing.

Examples:

1. 2008 年，奥巴马（Obama）被选为美国第 44 任总统。  
In 2008, Obama was elected as America's 44<sup>th</sup> President.
2. 这家公司的产品连续三年被评为最受消费者欢迎的产品。  
This company's product has been rated as the most popular product among consumers for three consecutive years.

12. 对于……来说: for...

在二十世纪四十年代的中国，到美国留学对于绝大部分的中国学生来说都是几乎不能想象的事情。

In the 1940s, studying abroad in America was something unimaginable for the vast majority of Chinese students.

Examples:

1. 信用对于企业来说至关重要。  
For corporations, credibility is of utmost importance.
2. 连续这么长时间不睡觉对一个普通人来说是不可能做到的。  
For an ordinary person, to not sleep for so long is impossible.

13. 绝大部分 + n. : the vast majority of...

在二十世纪四十年代的中国，到美国留学对于绝大部分的中国学生来说都是几乎不能想象的事情。

In the 1940s, studying abroad in America was something unimaginable for the vast majority of Chinese students.

Examples:

1. 绝大部份的学生对这次的活动表示支持。  
The vast majority of students support this event.
2. 他把他每个月绝大部份的工资都花在了房租上。  
He spends the vast majority of his income on rent.

14. A 不如 B adj. : A is not as adj. as B

现今，森美工业已不如当年活跃。目前他们主要从事药物及奶粉的出口。

Nowadays, US Summit is not as active as before; it mostly focuses on exporting medicine and baby formula.

Examples:

1. 父母总是认为弟弟不如哥哥聪明，这深深地打击了弟弟的自信心。  
The parents always saw their younger son as not as smart as his big brother, deeply hurting the little brother's self-confidence.
2. 他虽然跑动速度不如别的队员快，投篮的命中率却是最高的。  
Although he is not as fast as the other team members, he has a higher rate of making the shots.

15. 立志 + v. : to be determined to……; aim at...

她也因此立志要当一个伟大的花式滑冰运动员，代表美国国家队参加世界花式滑冰锦标赛、奥运会等国际大赛。

She was determined to be a great figure skater and represent the U.S. national team in the World Figure Skating Championships, the Olympic Games, and other world-class competitions.

Examples:

1. 他从小就立志成为一名宇航员。  
Ever since he was young, he has wanted to become an astronaut.
2. 他立志通过自己的努力改变家乡的落后面貌。  
He is determined to reverse his hometown's backwardness through his own hard work.

Vera Wang  
王薇薇：婚纱女王

---

16. 未 + v. : did not; have not

她 19 岁那年参加全美花式滑冰总决赛未能入选国家代表队，失望的王薇薇便跟着父母移居法国巴黎。

However, after competing in the National Figure Skating Championships at the age of 19, she did not make the national team, and disappointed, moved to Paris, France with her parents.

Examples:

1. 一次次的困难和失败并未改变他必胜的决心。  
Failing time and time again did nothing to change his determination to win.
2. 这种音乐风格还未进入主流音乐市场。  
This type of music style has still not entered the pop music market.

17. 沉浸在……里: to be immersed in

也因为这样，沉浸在服装、时尚与设计里的王薇薇对自己的未来开始有了不一样的想法。

Because of this, Vera Wang, immersed in clothing, fashion, and design, started to have a different idea about her future.

Examples:

1. 全国上下都沉浸在节日的欢乐气氛里。  
The entire nation is immersed in the joyous atmosphere of the holidays.
2. 看到这些老照片，全家人都沉浸在幸福的回忆里。  
By looking at these old photos, the entire family has immersed itself in happy memories.



Vera Wang  
王薇薇：婚纱女王

---

18. ……，再加上……，result: …，in addition to…，result

沉浸在服装、时尚、与设计里的王薇薇对自己的未来开始有了不一样的想法。再加上母亲的影响，巴黎的生活奠定了王薇薇对服装设计浓厚的兴趣，并且彻底改变了她的人生。

Immersed in clothing, fashion, and design, Vera Wang started to have a different idea about her future. In addition to the influence that her mother's love for fashion had on her, life in Paris deepened Vera Wang's interest in fashion design and changed her life entirely.

Examples:

1. 父亲的失业再加上孩子的重病使这个家庭陷入了困境。  
Adding the child's serious illness to the father's unemployment made this family sink into deep trouble.
2. 工作上的出色表现再加上老板的赏识，小李短短几年就被提拔为副经理了。  
Because of his exceptional performance on the job and his boss's regard for him, Xiao Li was promoted to assistant manager in only a few years.

© Cheng & Tsui

第一章 成长的故事

1. 对……大加赞赏/批评: to be unsparing of praise/criticism toward

Example:

大家在为前总统千金祝福的时候，也不禁为这位华裔婚纱设计师巧夺天工的设计大加赞赏。

Dàjiā zài wèi zhèwèi qián zǒngtǒng qiānjīn zhùfú de shíhou yě bùjīn wèi zhèwèi huáyì hūnshā shèjìshī qiǎoduótiāngōng de shèjì dà jiā zànshǎng.

Your sentences:

---

---

2. 闻名世界: to be world-famous ...

Example:

王薇薇的名字早就伴随她“婚纱女王”的称号及其在时尚界独具一格的高雅设计闻名世界。

Wáng Wēiwēi de míngzì zǎo jiù bànsuí tā “hūnshā nǚwáng” de chēnghào jíqí zài shíshàngjiè dújùyīgé de gāoyǎ shèjì wénmíng shìjiè.

Your sentences:

---

---

Vera Wang  
王薇薇：婚纱女王

---

3. 作为……: as...

Example:

比尔与希拉里·克林顿夫妇(Bill and Hilary Clinton)选择王薇薇的设计作为女儿切尔西出嫁时的婚纱。

Bǐ'ěr yǔ Xīlǎlǐ Kèlǐndùn fūfù (Bill and Hilary Clinton) xuǎnzé Wáng Wēiwēi de shèjì zuòwéi nǚ'ér Qiè'ěrxī chūjià shí de hūnshā.

Your sentences:

---

---

4. 曾经 + v. : once

不曾 + v. : have/has/had/would have never

Example:

谁也不曾想到的是，这个曾经梦想代表美国国家队参加花样滑冰世界大奖赛的女孩，长大之后会在时尚界有着如此举足轻重的地位。

Shuí yě bùcéng xiǎngdào de shì, zhè gè céngjīng mèngxiǎng dàibiǎo Měiguó guójiā duì cānjiā huāyàng huábīng shìjiè dàjiǎng sài de nǚhái, zhǎngdà zhīhòu huì zài shíshàngjiè yǒuzhe rúcǐ jǔzúqīngzhòng de dìwèi.

Your sentences:

---

---

Vera Wang  
王薇薇：婚纱女王

---

5. 如此 + adj. : so...

Example:

谁也不曾想到的是，这个曾经梦想代表美国国家队参加花样滑冰世界大奖赛的愿望的女孩，长大之后会在时尚界有着如此举足轻重的地位。

Shuí yě bùcéng xiǎngdào de shì, Wáng Wēiwēi zhè yīgè céngjīng mèngxiǎng dài biǎo Měiguó guójiā duì cānjiā huāyàng huábīng shìjiè dàjiǎng sài de nǚhái, zhǎngdà zhī hòu huì zài shíshàngjiè yǒuzhe rúcǐ jǔzúqīngzhòng de dìwèi.

Your sentences:

---

---

6. v. 于 + place: v. at/from a place

v. 于 + time: v. at a time

Example:

王薇薇的父亲王澄清毕业于北京著名的学府—燕京大学。

Wáng Wēiwēi de fùqīn Wáng Chéngqīng bìyè yú Běijīng zhùmíng de xuéfǔ—Yànjīng Dàxué.

Your sentences:

---

---

7. 用……v. : do sth. using...

Example:

建立于 1919 年的这所高等教会学校，是由美国用中国的赔款在北京办的三所学校演变而来的。

Jiànlì yú 1919 nián de zhè suǒ gāoděng jiàohuì xuéxiào, shì yóu měiguó yòng zhōngguó de péikuǎn zài běijīng bàn de sān suǒ xuéxiào yǎnbiàn ér lái de.

Your sentences:

---

---

SAMPLE  
© Cheng & Tsui

8. 所 + v. 的 n. : that...; which...

Example:

燕京大学的校址位于现在中国北京海淀区的燕园，也就是现在北京大学所在的地方。

Yànjīng Dàxué de xiàozhǐ wèiyú xiànzài Zhōngguó Běijīng Hǎidiàn qū de Yànyuán, yě  
jiùshì xiànzài Běijīng Dàxué suǒzài dì dìfāng.

Your sentences:

---

---

9. 以……为……: take...as...

Example:

因为是美国人创办的学校，所以他的教育模式与方针都是以当时美国的教育理念为基准。

Yīnwéi shì Měiguó rén chuàngbàn de xuéxiào, suǒyǐ tā de jiàoyù móshì yǔ fāngzhēn  
dōu shì yǐ dāngshí Měiguó de jiàoyù lǐniàn wèi jīzhǔn.

Your sentences:

---

---

Vera Wang  
王薇薇：婚纱女王

---

10. 以……来说, in terms of...

Example:

以当时中国保守的社会风气来说, 燕京大学的教育模式可以说是相当前卫与创新。

Yǐ dāngshí Zhōngguó bǎoshǒu de shèhuì fēngqì lái shuō, Yànjīng Dàxué de jiàoyù móshì kěyǐ shuō shì xiāngdāng qiánwèi yǔ chuàngxīn.

Your sentences:

---

---

11. ……被 v. 为……: be v-ed as...

Example:

王薇薇的母亲吴赤芳出生于中国的宦官家庭, 她的父亲曾被授予为中华民国北京政府的陆军中将。

Wáng Wēiwēi de mǔqīn Wú Chìfāng chūshēng yú Zhōngguó de guānhuàn jiāting, tā de fùqīn céng bèi shòuyǔ wéi Zhōnghuá Mínguó Běijīng zhèngfǔ de lùjūn zhōngjiàng.

Your sentences:

---

---

12. 对于……来说：for...

Example:

在二十世纪四十年代的中国，到美国留学对于绝大部分的中国学生来说都是几乎不能想象的事情。

Zài èrshí shìjì sìshí niándài de Zhōngguó, dào Měiguó liúxué duìyú juédà bùfèn de Zhōngguó xuéshēng láishuō dōushì jīhū bùnéng xiǎngxiàng de shìqíng.

Your sentences:

---

---

13. 绝大部分 + n. : the vast majority of...

Example:

在二十世纪四十年代的中国，到美国留学对于绝大部分的中国学生来说都是几乎不能想象的事情。

Zài èrshí shìjì sìshí niándài de Zhōngguó, dào Měiguó liúxué duìyú juédà bùfèn de Zhōngguó xuéshēng láishuō dōushì jīhū bùnéng xiǎngxiàng de shìqíng.

Your sentences:

---

---



14. A 不如 B adj. : A is not as adj. as B

Example:

现今，森美工业已不如当年活跃。目前他们主要从事药物及奶粉的出口。

Xiànjīn, Sēnměi Gōngyè yǐ bùrú dāngnián huóyuè, mùqián tāmen zhǔyào cóngshì yàowù jí nǎifěn de chūkǒu.

Your sentences:

---

---

SAMPLE  
© Cheng & Tsui

Vera Wang  
王薇薇：婚纱女王

---

15. 立志 + v. : to be determined to……; aim at...

Example:

她也因此立志要当一个伟大的花式滑冰运动员，代表美国国家队参加世界花式滑冰锦标赛、奥运会等国际大赛。

Tā yě yīncǐ lǐzhì yào dāng yīgè wěidà de huāshì huábīng yùndòngyuán, dài biǎo Měiguó guójiā duì cānjiā Shìjiè Huāshì Huábīng Jīnbīāosài, Àoyùnhuì děng guójì dàsài.

Your sentences:

---

---

16. 未 + v. : did not; have not

Example:

她 19 岁那年参加全美花式滑冰总决赛未能入选国家代表队，失望的王薇薇便跟着父母移居法国巴黎。

Tā 19 suì nà nián cānjiā quán Měi huāshì huábīng zǒng juésài wèi néng rùxuǎn guójiā dài biǎo duì, shīwàng de Wáng Wēiwēi biàn gēnzhe fùmǔ yíjū Fǎguó Bālí.

Your sentences:

---

---

17. 沉浸在……里： to be immersed in

Example:

也因为这样，沉浸在服装、时尚、与设计里的王薇薇对自己的未来开始有了不一样的想法。

Yě yīnwèi zhèyàng, chénjìn zài fúzhuāng, shíshàng, yǔ shèjì lǐ de Wáng Wēiwēi duì zìjǐ de wèilái kāishǐ yǒu le bù yīyàng de xiǎngfǎ.

Your sentences:

---

---

18. ……，再加上……， result: ..., in addition to..., result

Example:

沉浸在服装、时尚、与设计里的王薇薇对自己的未来开始有了不一样的想法。再加上母亲的影响，巴黎的生活奠定了王薇薇对服装设计浓厚的兴趣，并且彻底改变了她的人生。

Chénjìn zài fúzhuāng, shíshàng, yǔ shèjì lǐ de Wáng Wēiwēi duì zìjǐ de wèilái kāishǐ yǒu le bù yīyàng de xiǎngfǎ. Zài jiā shàng mǔqīn de yǐngxiǎng, Bālí de shēnghuó diàndingle Wáng Wēiwēi duì fúzhuāng shèjì nóng hòu de xìngqù, bìngqiě chèdǐ gǎibiàn le tā de rénshēng.

Your sentences:

---

---